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1. Innledning 
 

FORUM FOR NATUR OG FRILUFTSLIV ( FNF-Troms)  
FNF Troms er et samarbeidsnettverk mellom natur og friluftsorganisasjonene i Troms på 
fylkesnivå. FNF skal blant annet jobbe for at natur og friluftsinteressene blir ivaretatt i 
aktuelle saker i de enkelte fylker. FNF Troms er et nettverk som arbeider for å fremme 
friluftsliv og naturvern. 
  
FNF Troms består av følgende organisasjoner:  FRIFO organisasjonene i Troms 
(Turistforeningene i Troms, 4H Troms, Norges Jeger- og Fiskeforbund avd Troms, KFUK-
KFUM speidere i Troms, Speiderforbundet i Troms, Troms Røde Kors Hjelpekorps, Troms 
Orienteringskrets, Norges Folkesportforbund, Norges Klatreforbund, Norges Padleforbund, 
Syklistenes Landsforening), Troms fylkeskystlag, samt  Naturvernforbundet i Troms og 
Friluftsrådene i Troms. 
  
Hovedmål i 2010 har vært å:  

• Aktivere organisasjonene i FNF, å få flere til å tilslutte seg forumet, og flere til å 
delta aktivt. Stimulere til felles aktiviteter som kan danne nettverk på tvers av 
organisasjonene. 

• Synliggjøre FNF, arbeide mer bevist mot politikere, media, organisasjonene. 

• Arbeide aktivt for å hindre at landskap og natur bygges ned. 

• Arbeide for å få en 100% stilling  
 

Tiltak:  

• Mediedekning og fokus på kraftlinja Balsfjord- Hammerfest 

• Vasskraftseminar 

• Miljøleir 

• Høringsuttalelser og presseoppslag 

• Gjenopprette naturvernforbundet i Tromsø og omegn  
 

- Kort vurdering av utviklingen, resultater og utfordringer videre:  
Pga sykdom har FNF Troms de siste to årene ikke vært operativ og på høgget i den grad det 
hadde vært ønskelig sett i forhold til de enorme utfordringene som vi har for å hindre at vår 
vakre natur blir nedbygd og for å legge til rette for friluftsliv i fylket. Til tross for dette og de 
små ressursene vi har hatt til rådighet, har vi i 2010 ikke gjort så rent lite for å nå våre mål 
både mht synliggjøring og samarbeid mellom organisasjonene og for å hindre nedbygging av 
natur og landskap. Dette har latt seg gjøre mye på grunn av opprettelsen av 
Naturvernforbundet i Tromsø og omegn og FNF’s samarbeid med dette laget og med de to 
friluftsrådene i Troms både mht arrangement og høringsuttalelser.  
 
Dog er utfordringene i fylket så store at vi trenger minst ei 100%  stilling for at arbeidet skal 
monne, og aller helst også ei ekstra stilling for å arbeide med nordområdesatsinga.   
Dette fordi Troms fylke har et stort territorium, dårlig utviklet beslutningsgrunnlag og et 
enormt behov for en operativ vaktbikkjefunksjon i forhold til vegbygging, tuneller, hyttefelt 
og spekulanter innen kraftnæringene; petroleum, vindkraft, vannkraft osv.  Utbyggerne er 
mange og får gjennomslag for sine prosjekter uten motstand. Vår natur bygges ned uten at det 
finnes planer for utbyggingene verken i kommunene (med få unntak) og i fylkeskommunen.   
 
Den største utfordringa for FNF  arbeidet videre i Troms, er derfor å få utvidet stillingen til 
FNF-koordinator til ei helstilling. Med utvidet stilling kan vi jobbe for å komme med i 
kommunenes arealpolitikk, sette i gang arbeidet med strandsonepolitikk, synliggjøre FNF og 
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arbeide mer målbevisst i forhold til politikere, media, med holdningsskapende arbeid og med 
å aktivere medlemsorganisasjonene i FNF.    
 
 
2. Saker (eksternt) 

 

• Viktigste saker  
1. 440 kV Kraftlinja Balsfjord- Hammerfest 
2. 440 kV kraftlinja Ballangen -Balsfjord 
3.  Småkraftverk i Stormheimen- Meahccivaggi ved Ullsfjorden 
 

• Uttalelser  
- Uttalelser fra FNF:  
Maria Hannus skrev og sendte tre høringsuttalelser 17.12.2010:  

1. Høringsuttalelse til NVE ang Troms krafts søknad om konsesjon for 
regulering og utbygging av vassdrag i Stormheimen- Meahccivaggi 
ved Ullsfjorden i Tromsø kommune  

2. Høringsuttalelse til NVE ang Fjellkrafts søknad om konsesjon for 
regulering i Stormheimen- Meahccivaggi ved Ullsfjorden 

3. Høringsuttalelse til NVE ang Småkrafts søknad om konsesjon for 
regulering i Stormheimen- Meahccivaggi ved Ullsfjorden 

 
- Uttalelser fra tilsluttede organisasjoner (der FNF har hatt en eller annen 

funksjon eller rolle i prosessen):  
Naturvernforbundet i Tromsø og omegn har bl.a. gitt en høringsuttalelse og 
ei pressemelding angående 440 kV kraftlinja Ballangen- Balsfjord,  
 

• Møter 
 
- Offentlige myndigheter:  

Vi har jevnlig kontakt med Fylkesmannens miljøvernavdeling 
og med energi og miljøansvarlige i Troms fylkeskommune  
Har også kontakt med friluftslivsansvarlige i fylkeskommunen og også 
med de som jobber med saksbehandling knyttet til kraftsaker; 
småkraftverk, kraftlinjer, vindkraft og konsesjoner i fylkeskommunen. 
 

• Representasjon 
* AKE deltok på NVEs folkemøte på Storsteinnes i Balsfjord om 440-
kraftlinja Ballangen- Balsfjord.  
*AKE deltok på NVEs folkemøte på Sjursnes med Statkraft og alle  
konsesjonssøkerne til utbygginga av Stormheimen- Meahccivaggi ved 
Ullsfjorden 

 
- Referansegrupper/styringsgrupper/arbeidsgrupper 

FNF- Troms er forspurt om å delta på styremøtene i Midt-Troms 
friluftsråd, har ikke kunnet møte, men får referater.  
 

- Kurs/seminarer/konferanser/samlinger/arrangementer 
Jacob Svarre deltok på fylkesmannens dagsseminar om 
Naturmangfoldloven 
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• Informasjon 
- FNF i media:  
 
Nordlys, 6.august: Hele forsida og dobbeltside 8-9:  ” Kraftlinja Balsfjord 
Hammerfest- et av de største naturinngrep noensinne”.  
Framtid i Nord 2.september: Miljøleiren 
Harstad tidende 2.september: Miljøleiren 
iTromso 2.september: Miljøleiren 
 
iTromsø  26.november : Helside etter vasskraftmøtet.  
Dessuten: Geologisk institutt hadde innlegg i avisene om Småkraftverk i 
avisene etter vasskraftseminaret og utbyggerne forsvarer seg i avisene. Det 
kom i gang en debatt om småkraftverk.  
 
- Hjemmeside 
Hjemmesiden er høvelig oppdatert 
  

• Arrangementer: 
 

* I forkant av Fellesmøtet 22.april hadde Inge Berg, fra fylkesmannens 
miljøvernavdeling en halv times innføring om naturmangfoldloven. 
 
* Miljøleir i Manndalen 27.-29. august.   
4H Troms var teknisk arrangør for miljøleiren på Riddusletta i Manndalen. 
Med stort og smått var det 35 deltagere fra Røde kors ungdom, 4H og lokale 
ungdommer fra Kåfjord som hadde ei aktiv helg i Kåfjord med bl.a. 
kajakkpadling, bueskyting, plantefarging, duodji, leirliv og mat på bål og 
workshops med tema bærekraftig utvikling og inkludering v Redd barna 
ungdom. En flott leir for de frammøtte, bare så synd at det ikke var flere 
deltagere. Bare et fåtall 4H-ere, som vanligvis bruker å strømme på leir i 

hopetall, lot seg friste når det ikke var en ordinær 4H-leir.  
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*Seminar om Energi, kyst og landskap 24.november.  
Seminaret ble gjennomført av FNF Troms i samarbeid med 
Naturvernforbundet i Tromsø og omegn og Ishavskystens friluftsråd på Saga 
hotell i Tromsø. Tema var landskap og vasskraftutbygging med utgangspunkt i 
omsøkte konsesjoner ved Ullsfjorden. Programmet var spekket med mange 
gode forelesere både fra kraftbransjen og kommunen jfr vedlagte invitasjon.  
        

 
 

3. Organisatorisk 
 

• Tilsluttede organisasjoner  
I november 2010 var vi på nippet til å sende ut forespørsler tilslutningsærklæring 
til organisasjonene, men stoppet utsendingen i påvente av endring av 
tilslutningserklæringsskjemaet som var nært forestående.  
 
Disse organisasjonene har skrevet under tilslutningserklæringen:  
4H Troms (2007), , Norges folkesportforbund ( 2007), Harstad turlag(2007),), 
Troms fylkeskystlag ( 2008). Troms turlag for ett år i 2007, Naturvernforbundet i 
Tromsø og omegn (2011).  

 

• Tillitsvalgte 2010 
 
 
 

-  
 

-  
-  
-  
-  
-  
-  
-  
-  
-  
 

Tittel Navn Organisasjon 

Leder Per Arne Slettmo 4H Troms 
Styremedlem Stein Ole Sommerseth NJJFTroms 
Styremedlem Kjell Ivar Nymoen  
Styremedlem Gunn Schultz Røde korps hjelpekorps 
Styremedlem Alf Brustad Troms turlag/ Senja turlag 
Vara   
1.varamedlem Halldis Valestrand  
2.varamedlem Tor O. Jacobsen  
   
Valgkomiteen  
 Birgit Njåstad KFUK-KFUM speiderne 
 Asbjørg Fyhn WWF 
 Hennie B. Riise Norges Turmarsjforbund 
Revisor Aktiv revisjon AS, Harstad  

  

 



Forum for natur og friluftsliv Troms                                                 Årsmelding 2010 6 

Antall møter og øvrig kontakt 
AU har hatt fire møter i løpet av året: 18.3, 22.4, 7.6 ( telefonmøte)   
og 2.12. I tillegg har leder har hatt noe telefonkontakt i løpet av året.   

 

• Administrasjon 
- Gøran Stensrud var ansatt som koordinator i 50% stilling ut mars, og etter 

dette i 30% stilling ut året, da han sluttet. Han har vært sykemeldt store 
deler av året.  
 
NJJF lånte ut ungdomskoordinator Marit Hennum 89 timer for å arrangere 
fellesmøtet i perioden februar-april, og Jacob Svarre engasjert 39 timer i 
perioden 20.mai-17.juni.  
 
Gry Gaard fra Naturvernforbundet jobbet noen timer som frivillig i 
november.  
Maria Hannus ble engasjert i 4 dager for å skrive høringsuttalelser i 
desember.  
 
Ut over dette har 4H-konsulent Anne Kari Eliassen bidratt der det trengtes 
med  søknader, rapportering, regnskap, budsjett og  årsmelding m.m med 
til sammen 18 dagsverk (i tillegg 20 dagsverk til Miljøleiren).  
 

- 4H Troms har arbeidsgiveransvaret for FNF-koordinatoren  
 
 

• Fellesmøter 
- Fellesmøte på Røde Korshuset i Tromsø 22.4.2010   
Møtet telte 14 deltagere fra 9 organisasjoner  ( 4H,  NJFF, Harstad turlag, Troms 

turlag, Røde kors hjelpekorps, Norsk turmarsforbund, Troms kystlag, NWW, Ishavskystens 

friluftsråd og Troms havpadleklubb. I tillegg møtte generalsekretær i 4H, Astrid 
Solberg fra styringsgruppa i FNF sentralt og Hennie Riise fra valgkomiteen.   
Temaer som er tatt opp: Vanlige årsmøtesaker, lønn og refusjoner for FNF- 
koordinator i 2009 og Revisjon av 4-årig strategiplan 2008-2012. 
 

• Andre møter/kurser/seminarer (med organisasjonene i FNF)   
 
4. Økonomi 

- Kort vurdering av den økonomiske situasjonen 
Så lenge FNF-koordinator har vært sykemeldt, har vi hatt akkurat så det holder med 
penger, men skal vi få gjort det som trengs i forhold til de store utfordringene som vi 
har i fylket, trengs det bevilgninger slik at vi får minst ei hel stilling som FNF-
koordinator og aller helst i tillegg ei stilling for å jobbe med nordområdesatsinga.        
 
- Hvem som har støttet med midler 
FNF Troms blir drevet med driftsstøtte fra FRIFO. I tillegg har vi i 2010 fått 
prosjektmidler; DN-midler via FRIFO til kraftseminaret, og FYSAK-midler fra Troms 
fylkeskommune til Miljøleiren. DN-midler til en seminarserie om friluftlivets verdi og 
utfordringer er søkt overført til 2011.  
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           Vedlegg 

INVITASJON TIL  

MILJØLEIR  
i Manndalen i Kåfjord             18.06.2010 
27.- 29. august 2010          
 
Ungdom i alderen 12-20 år inviteres med dette til ei helg med leirliv og 
spennende aktiviteter som padling, segling, fiske, slukstøyping, spinning, duodji, 
miljødebatt og miljøkamp. I tillegg blir det turer, workshopene ”Aktivt valg” og 
”Toleranse og inkludering”, samt mat på bål, lek, trivelige folk og masse moro! 
Leiren skal være på Riddusletta, og varer fra fredag til søndag den siste helga i 
august.   
 

Dette blir årets sprekeste ungdomsleir i Troms, så meld deg på straks!!! 
 
Arrangør: Forum for natur og friluftsliv Troms ( FNF-Troms)  
Teknisk arrangør: 4H Troms  
Medarrangører: Røde Kors Ungdom, Manndalen jeger og fiskeforening, Manndalen husflidslag 
m.fl  
Deltageravgift: kr 400  
Info og påmelding:www.4h.no/troms  
Påmeldingsfrist: 5.august ( Bindende etter 16.august)   
Transport: Buss! Nordfra passerer bussen kl 17.35, sørfra kl 17.45 både fredag og søndag. 
Kontakt 4H Troms: E-post 4H@fmtr.no  tlf 776 42126 
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          Vedlegg 

30 år etter Alta og ny vasskraftboom?  
Rundt Tromsø by er det nå søkt om utbygging av mer enn 30 
vassdrag. Ca 10 utbygginger er vedtatt, så langt har NVE ikke 
avslått noen. Flere søknader kommer. Kkonsesjonene er gitt før 
media har begynt å skrive og folk flest vet lite og ingenting. 
Omfanget er massivt og tempoet stort. 

Vi har ikke behov for mer kraft. Det er slått fast av bl.a. Norsk 
Industri sammen med Naturvernforbundet og NITO. 
Naturvernforbundet sentralt har bedt regjeringa om en timeout i 
behandlinga av konsesjonssøknader. 
 
30 år etter Alta ser vi behov for mobilisering for naturarven her 
hjemme, i vår region. Formålet med dette første møtet er å spre 
kunnskaper og skape medvirkning og offentlig debatt. Vi inviterer 

alle som bryr seg og som vil gi ordene natur og miljø et innhold. 
 
 Program   
(Presentasjoner på max. 10 min.) 

Landskapet 
* Urørt og lite tilgjengelig. Ragnhild Sandøy, Ishavskysten friluftsråd 
* Geologi og landskap som ressurs. Steffen Bergh, Institutt for geologi, UiTø 
* Fjordlandskapet i sjøsamisk tradisjon. Kasia Dominczak, Gáisi Giellaguovddaš/ Språksenter 
* Spørsmål og kommentarer 
Pause 
Framtidslandskapet  
* Rørgater, demninger, kraftstasjoner, veger og overføringslinjer.  Visualisering av planlagte 
inngrep. Troms Kraft, Nordkraft og Småkraft 
* Spørsmål og kommentarer 
*  Helheten og allmennheten. Per Hareide, Tromsø kommune 
* Kraftbransje i ekspensjon versus aktsom forvaltning i sårbare landskap. Auen Korbøl, NVE 
Oppsummering 
*  Elver, fjordlandskap og opplevelsesverdier som politisk utfordring. Gunhild Johansen, 
Tromsø kommune/ Ishavskysten friluftsråd 
Helge Stangnes leser egne dikt 

Tid og sted 
24.11. 2010 kl. 19.00 Sal 1, Quality Hotel Saga, Richard With's pl. 2, Tromsø 

Arrangører 
Norges naturvernforbund Tromsø, Ishavskysten friluftsråd og FNF Troms 

 
 


